

石油规划设计

Petroleum Planning & Engineering

第25卷 总第138期

2014.4



ISSN 1004-2970



9 771004 297147

主 管：中国石油天然气集团公司

主 办：中国石油天然气股份有限公司规划总院

北京中陆咨询有限公司

万方数据

目次

专 论

- 直径1 422mm、压力12MPa管道工艺特性及经济性分析
..... 赵俊, 高永刚, 王国丽, 等 1

综 述

- 从后评价角度看我国油气管道取得的成就
..... 王保群, 林燕红, 艾勇, 等 6

规 划

- 页岩气开发水管理对策分析 朱景义, 李冰, 谢卫红, 等 10
新疆与内蒙古天然气产业发展比较研究 孙慧, 单蕾, 王小龙 13
中国石油人力资源管理系统建设方向初探 高翔, 郭浩 17

科 研

- 注蒸汽开发油藏SEC储量评估中递减率确定新法 黄祥光 21
泡沫凝胶调驱技术在低渗透油田的适用性试验研究 张健 24
大尺度溶洞型油藏试井模型建立与求解 杨芳, 吴小庆, 李进 27

管 理

- 油气田能效对标方法浅议 吕莉莉, 解红军, 魏江东 31
对制定煤层气计量交接规定的建议 张政和, 刘宇程, 袁建梅, 等 33
大型炼油项目总图布置进度管理研究 张斌, 谭建辉, 张雷 36

工艺技术

- 油田开发全程减缓油水乳化方法初探 窦培举 39
成品油库码头收油工艺浅谈 史军, 韩元仿, 杜明俊, 等 42
天然气长输管道压缩机故障原因分析及对策
..... 奚占东, 朱红卫, 郑贤斌, 等 44

计算机应用

- 油田工程应用软件图形编辑关键技术 侯进才, 刘洁 46
英文摘要 50

CONTENTS

July 2014
Vol.25, No.4 (Total 138)
Bimonthly

◆ FORUM

The Process Characteristics and Economic Analysis for 1,422mm Diameter 12MPa Pressure Pipeline Zhao Jun, Gao Yonggang, Wang Guoli, et al. 1

◆ REVIEW

Post Evaluation of China Pipeline Achievements in Recent Ten Years Wang Baoqun, Lin Yanhong, Ai Yong, et al. 6

◆ PLANNING

Strategies of Water Management in Shale Gas Development Zhu Jingyi, Li Bing, Xie Weihong, et al. 10

Comparison Research on Natural Gas Industry in Xinjiang and Inner Mongolia Sun Hui, Shan Lei, Wang Xiaolong 13

A Preliminary Study on the Functional Development of CNPC Human Resource Management System Gao Xiang, Guo Hao 17

◆ SCIENTIFIC RESEARCH

The New Method of Decline Rate Determination for the Evaluation of SEC Oil Reserve Development by Steam Injection Huang Xiangguang 21

Compatibility Test of Flooding Foam Gel Technology applied in Low Permeability Oil Reservoirs Zhang Jian 24

Establishment and Solutions to the Well Test Model of Large Scale Cave Type Oil Reservoir Yang Fang, Wu Xiaoqing, Li Jin 27

◆ MANAGEMENT

Discussion on Energy Efficiency Benchmarking Management of Oil and Gas Fields Lü Lili, Xie Hongjun, Wei Jiandong 31

Proposals to Establish the Transition Metering Standard for Coalbed Methane Zhang Zhenghe, Liu Yucheng, Yuan Jianmei, et al. 33

Study on the Schedule Management of General Layout of Large Scale Oil Refining Projects Zhang Bin, Tan Jianhui, Zhang Lei 36

◆ PROCESS

Preliminary Study on Reducing Oil-Water Emulsification during the Whole Process of Oilfield Development Dou Peijū 39

Oil Recovery Technology for Product Oil Depot in the Dock Shi Jun, Han Yuanfang, Du Mingjun, et al. 42

Analysis and Strategy to Failure Statistics and the Cause of Long-distance Natural Gas Pipeline Compressor Xi Zhandong, Zhu Hongwei, Zheng Xianbin, et al. 44

◆ COMPUTERS APPLICATION

Key Technology of the Application of Graphics Editing Software in Oilfield Engineering Hou Jincai, Liu Jie 46

Abstracts of Articles 50

Honorary Chief Editor	Jiang Shi'ang	Telephone	(008610) 82383368, 82387762
Chief Editor	Wang Qinglan	Fax	(008610) 82383368
Chief Translator	Shen Yanjin	E-mail	bjb901@263.net.cn
Executive Editor	Wang Qinglan	Periodical Registration	ISSN 1004-2970 CN11-2972/TE
Artistic Designer	Liu Reng'er	Subscription Rates	RMB ¥15.00 per copy RMB ¥90.00 per year (China) US \$5.00 per copy US \$30.00 per year (Overseas)
Microcomputer Composing by	Zhao Hui		
Sponsored by	PetroChina Planning & Engineering Institute		
Published by	Petroleum Planning & Engineering Journal Agency		
Editing by	Editorial Department of PPE		
Subscription	Distribution Department of PPEJA		
Address	No.3,Zhixin West Road,Beijing 100083,China		
	Copyright©2014 by PPE. All Rights Reserved.		
	Date of Publication	July 2014	



《石油规划设计》编辑部

地址：北京市志新西路3号

邮政编码：100083

电话：(010) 82383368, 82387762

传真：(010) 82383368

<http://sygh.chinajournal.net.cn>

Editorial Office of Petroleum Planning & Engineering

Address: No.3, Zhixin West Road,

Beijing 100083, China

Telephone: (008610) 82383368, 82387762

Fax: (008610) 82383368

E-mail: bjb901@263.net.cn